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ACTA NÚM. 33 

 
 

Comissió de Doctorat: 
 
Francesc Xavier Álvarez Calafell 
Adriana Artola Casacuberta 
Antoni Bulbena Vilarrasa 
Olga Torres Hostench 
Isidre Gibert González 
Mercè Junyent Pubill 
Assumpció Malgosa Morera  
Màrius Martínez Muñoz 
Montserrat Masoliver Puig 
Salvador Navarro Soto 
Judith Panadés Martí 
Inmaculada Ponte Marull 
Gonzalo Pontón Gijón 
Marta Ramírez Hidalgo 
Joaquín Recaño Valverde 
Jordi Ortiz de Pablo 
 
 
 

A les 9.30 h del dia 20 de juny de 2023, es 
reuneixen, sota la presidència de la 
vicerectora de Recerca, Assumpció Malgosa 
Morera, els membres de la Comissió de 
Doctorat assenyalats al marge. 
 

 
S’han excusat d’assistir a la reunió Miguel Molist Montaña, Rosa Maria Sebastián Pérez 
i Annabel Segura Torres.   
 
No hi assisteixen Jaume Alijotas Reige, Joaquim Bernabé Rodenas, Ismael Iván Blanco 
Fillola, Sara Gil Morales, Martí Marín Corbera i Nerea Roher Armentia. 
 
Hi assisteixen amb veu i sense vot María Paz Álvarez del Castillo, Manel Ebri Vidal i 
Carme Tost Pujol.  
 
Hi actua com a secretària Neus López Izquierdo, lletrada del Gabinet Jurídic. 
 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació de l’acta de la darrera sessió 
2. Informe de la vicerectora de Recerca  
3. Informe de la directora de l’Escola de Doctorat 
4. Informe de la modificació de la normativa acadèmica relativa als estudis de 

doctorat i elevació al Consell de Govern perquè l’aprovi, si escau. 
5. Informe de l’extinció de títols de doctorat i elevació al Consell de Govern perquè 

l’aprovi, si escau. 
6. Concessió de premis extraordinaris de doctorat, per delegació del Consell de 

Govern 
7.  Informació sobre l’aplicatiu del dipòsit de tesis en línia. 
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8. Assumptes de tràmit 
9. Torn obert de paraules 
 
 
 
1. Aprovació de l’acta de la darrera sessió 
 
Per assentiment, la Comissió de Doctorat acorda aprovar l’acta corresponent a la 
sessió del 14 de febrer de 2023. 
 
 
2. Informe de la vicerectora de Recerca  
 
La presidenta de la Comissió de Doctorat informa els membres de la Comissió sobre els 
assumptes següents: 
 

- El Ministeri ha informat que el nou Reial Decret de Doctorat, tot i l’avançament 
de les eleccions, s’aprovarà abans que finalitzi la legislatura. Aquest nou Reial 
Decret establirà, entre d’altres, que la durada dels estudis passi a ser de 3 a 4 anys, 
més 1 any de pròrroga. Això comportarà que la majoria de beques que es 
convoquin siguin de 4 i no de 3. En aquest sentit, les beques actuals FI i PIF de la 
UAB s’incrementaran en un any més fins a arribar als 4, fet que significarà però 
que malauradament no hi haurà prou diners per convocar noves beques PIF per a 
l’any vinent. Pel que fa a les beques de La Caixa o del País Vasc, s’està mirant de 
negociar l’increment de la durada fins a arribar als 4 anys. 

- L’Escola Doctorat està preparant un curs per a supervisors de tesis, dirigit sobretot 
a aspectes com la Ciència Oberta i l’ètica en la recerca.  

- L’Escola de Doctorat ha constituït una comissió per treballar en la millora i 
actualització del format dels seguiments de les tesis doctorals. 

- El 17 de maig passat es va celebrar a la UAB la presentació de la convocatòria 
.....kids. dels centres educatius de Barcelona, en la que més de 250 nens i nenes 
van participar visitant i fent diferents activitats arreu del Campus  

- Han sortit les bases reguladores del programa ATRAE 2023 per a la incorporació 
de Talent Consolidat, de la que es va fer una presentació, i de la que s’espera que 
surti imminentment la convocatòria, que restarà oberta només 3 setmanes. Amb 
aquesta convocatòria és per contractar personal extern amb molt bon currículum, 
per un termini de 3-4 any i amb sous competitius.  

- Ha sortit la resolució provisional del programa de consolidació investigadora, en 
el que la UAB ha aconseguit 8, 2 dels quals corresponen a investigadors que ja 
son agregats, 2 a titulars, 3 a lectors i 1 a un Ramón i Cajal. S’obrirà de nou aquesta 
convocatòria, que ha tingut molt d’èxit, i per a la qual el Ministeri està pensant 
reduir la dotació econòmica. 

- Les convocatòries Beatriz de Galindo no sortiran aquesta any, ja que són bianuals. 
- Les convocatòries de projectes de públic privat sembla que sortiran a meitat 

d’agost 
- La convocatòria d’infraestructures no sortirà aquest any. 
- Hi haurà una nova convocatòria sobre línies estratègiques, que encara no se sap 

quines, tot i que s’espera que siguin les relaciones amb la recuperació econòmica. 
- Preocupació general sobre la situació de les beques Margarita Salas. Aquelles 

universitats que hagin especificat molt bé els termes de la convocatòries i què 
inclouen és possible que se’n surtin sense haver de pagar els costos patronals, però 
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les que no ho hagin fet n’hauran de fer-se càrrec. La UAB actualment te aquest 
assumpte a la Inspecció de Treball i s’està preparant tota la ingent documentació 
requerida.  

- Totes les universitats estan molt preocupades pel sistema de justificació dels ajuts 
Next Generation amb fonts de resiliència. Hi ha un doble sistema de justificació, 
un l’habitual d’àmbit estatal i un altre que va directament a Europa. Aquest doble 
sistema de justificació és extremadament complicat i laboriós i les Universitats es 
troben totalment col·lapsades.  

- El Ministeri va informar que es faria càrrec del pagament de les indemnitzacions 
per a la finalització del contractes pre i post-doctorals d’aquelles convocatòries on 
no s’especificava aquesta qüestió, però encara no ho ha fet. El Ministeri 
d’Universitats farà el pagament de les beques FPU directament a les Universitats 
però el Ministeri de Ciència i Innovació ho farà a través de les Comunitats 
Autònomes, fet que podria endarrerir encara més o fins i tot diluir el pagament.   

- Preocupació general per la poca relació entre la LOSU i la Llei de la Ciència, ja 
que hi ha moltes figures d’investigació que no es troben reflectides en la LOSU, 
que només parla de professors investigadors i no simplement d’investigadors. 

- Del 2 al 4 d’octubre tindrà lloc per primera vegada a la UAB la conferència sobre 
investigació de l’ECIU. 

- I el 29 i 30 de novembre i 1 de desembre tindran lloc a la UAB les jornades de 
recerca de la CRUE. 

 
El vicerector de Relacions Internacionals pren la paraula i explica que la UAB participa 
habitualment en diferents conferències internacionals d’educació superior per tal de 
tractar amb les universitats participants aspectes com la mobilitat i l’enfortiment de les 
col·laboracions en recerca. La darrera d’aquestes conferències va tenir lloc a Tailàndia i 
des d’allà es va anar a Austràlia, on es van visitar les Universitats de Perth, Sidney i 
Melbourn i es va reunir amb l’associació SRAP, una associació de científics i 
investigadors espanyols a Austràlia, per tal de promoure el convenis de cotutela. Quan es 
tingui concretat el marc de col·laboració s’informarà a aquesta Comissió. 
 
A continuació s’obre un torn de paraules en el que els membres comenten diferents 
qüestions com, entre d’altres, el pla pilot per a l’acreditació dels Departament, del que 
encara s’està treballant per part de l’AQU i no es disposa de més informació.  
 
 
 
3. Informe de la directora de l’Escola de Doctorat 
 
 
A continuació, la directora de l’Escola de Doctorat presenta el seu informe, que projecta 
i envia a tots els membres de la Comissió, en el que informa sobre diferents aspectes dels 
estudis de doctorat i de l’Escola de Doctorat, com: les dades de matrícula, defenses i 
dipòsits, els ajuts i beques per a la internacionalització (Erasmus i CSC), els doctorats 
industrials, el nou reial decret de doctorat, les acreditacions i verificacions dels Programes 
de Doctorat, l’acreditació de l’ED, el format dels seguiments anuals dels doctorands, les 
activitats formatives transversals, la iniciativa EURAXESS, els premis extraordinaris, el 
concurs Tesis en 4 minuts i el concurs de difusió de projectes de tesis per twitter, la : èxit 
de participació de la UAB, que ha participat per 1a vegada. 
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La directora també informa que l’administrador de l’Escola de Doctorat es jubila, el 
senyor Manel Ebri, i mostra el seu agraïment. 
 
A continuació s’obre un torn de paraules en el que els membres de la Comissió comenten 
diferents qüestions, com l’enquesta de satisfacció del SIGMA, que consideren 
decebedora, la detecció del nombre màxim de tesis per director, el reconeixement de la 
tasca dels coordinadors del Programes de Doctorat, el pla de dades o el format dels 
seguiments anuals dels estudiants. 
 
 
 
4. Informe de la modificació de la normativa acadèmica relativa als estudis de doctorat 
i elevació al Consell de Govern perquè l’aprovi, si escau. 
 
La secretària de la Comissió presenta aquest punt de l’ordre del dia i explica que es 
proposa modificar puntualment l’article 347 de la Normativa acadèmica relatiu a la 
composició dels tribunals de cotutela, per tal d’aclarir que la composició dels membres 
del tribunal de tesi ha de ser majoritàriament d’institucions diferents a les signatàries del 
conveni de cotutela, i que, en cas de ser de 5 o més membres, un d’ells ha de pertànyer a 
la UAB.  
 
Els membres de la Comissió estudien la proposta i, per assentiment, la Comissió acorda: 
 
Primer. Informar favorablement la modificació de la Normativa acadèmica de la 
UAB relativa als estudis de doctorat que s’annexa. 
 
Segon. Elevar aquest acord al Consell de Govern per a l’ aprovació, si escau. 
 
 
 
5. Informe de l’extinció de títols de doctorat i elevació al Consell de Govern perquè 
l’aprovi, si escau. 
 
 
La cap de l’Oficina de Qualitat Docent presenta la proposta d’extinció del títol de doctorat 
en Bioinformàtica, que es reverifica perquè s’incorporen dos noves universitats. El nou 
Programa ja s’ha implantat aquest curs acadèmic. 
 
 
Els membres de la Comissió estudien la proposta i, per assentiment, la Comissió acorda: 
  
Primer.- Informar favorablement sobre l’extinció del títol de doctorat següent: 

- Bioinformàtica 
 
Segon.- Elevar el present acord al Consell de Govern per a la seva aprovació, si 
escau. 
 
 
6. Concessió de premis extraordinaris de doctorat, per delegació del Consell de Govern 
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La presidenta de la Comissió presenta les propostes d’atorgament de premis 
extraordinaris de doctorat.  
 
Els membres de la Comissió estudien les propostes i, per assentiment, la Comissió 
acorda: 
 
Primer. Atorgar, per delegació del Consell de Govern, els premis extraordinaris de 
doctorat que s’annexen.  
 
Segon. Encarregar a la vicerectora de Recerca l’execució i el seguiment d’aquest 
acord. 
 
Tercer. Comunicar aquests acords a la vicegerenta d’Ordenació Acadèmica, per tal 
que porti a terme les mesures necessàries per fer-los efectius. 
 
 
7. Informació sobre l’aplicatiu del dipòsit de tesis en línia. 
 
La presidenta de la Comissió informa que la Junta de Personal Docent i Investigador 
(JPDI) va presentar una queixa per problemes en el procediment de dipòsit en línia en el 
que demanava canvis. 
 
La directora de l’Escola de Doctorat explica que arran d’aquesta queixa es va crear un 
grup de treball per detectar els problemes, on hi havia participació de diferents membres 
de la comunitat universitària i també de personal extern, el qual va considerar que els 
problemes eren l’accés del directors externs i la millora de la comunicació del procés. 
També es va realitzar una enquesta als usuaris, el resultat de la qual va ser prou bo. Com 
a conseqüència d’ambdues actuacions: pel que fa a la millora de la comunicació del 
procés, s’afegirà a la informació que ja consta a la web de l’Escola un fluxgrama; pel que 
fa a l’accés dels directors externs, el problema es l’autenticació de la seva identitat, en el 
que s’ha avançat en diferents alternatives que caldrà informar als afectats; pel que fa la 
duplicació de signatures i al canvi en el circuit, son exigències que venes determines per  
la normativa i no es poden alterar; pel que fa a l’accessibilitat de persones amb necessitats 
especials, hi ha lectors de pantalla que faciliten l’accés als programes web i es treballarà 
amb SIGMA per mirar d’incorporar-los; pel que fa als idiomes, l’aplicatiu sí que presenta 
la possibilitat d’escollir diferents idiomes, català, castellà i angles, però s’ha de triar a 
l’inici el procediment.  
 
La directora afegeix que es farà arribar aquest informe a la presidenta de la JPDI. 
 
La presidenta de la Comissió agraeix la feina que s’ha fet sobre aquest assumpte. 
 
 
 
8. Assumptes de tràmit 
 
No es planteja cap qüestió en aquest punt de l’ordre del dia. 
 
 
 
9. Torn obert de paraules 
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La vicegerent d’Ordenació Acadèmica mostra el seu agraïment al senyor Manel Ebri per 
la seva feina com a administrador de l’Escola de Doctorat, la predisposició per fer les 
coses fàcils i abordar nous reptes i l’actitud optimista.  
 
La presidenta també agraeix la seva feina i el seu tarannà. 
 
El senyor Manel Ebri comenta que és un honor haver treballat per la UAB i l’Escola de 
Doctorat. Afegeix que s’ha creat un nou espai de coworking i networking a la segona 
planta de l’ED pel doctorat. 
 
 
A les 11:30 h la presidenta aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta 
acta. 
 
 
La secretària  
 
 Vist i plau 
 La presidenta  


